
mogelijk is als de grens eenmaal zo
gelegd is dat wij mensen afschrikken.
De eenloketgedachte kan hierbij
overigens een goede rol vervullen.

Staatssecretaris Vermeend: Wij
zullen inderdaad moeten zorgen voor
een adequate registratie. Dat is nodig
om de mogelijkheid te creëren om
van de experimenten te leren. Wij
moeten op een bepaald moment
kunnen evalueren waarom het goed
of fout gaat. Met een goede
registratie en de eenloketgedachte
krijgen wij een beeld van bedrijven
die geı̈nteresseerd zijn, van burgers
die geı̈nteresseerd zijn in het
beginnen van een bedrijf en de
daarmee gemoeide bedragen.

De heer Rabbae (GroenLinks): Het
verlagen van het bedrag van vijf ton
naar de helft of naar drie ton heeft
niet alleen het voordeel dat de
drempel verlaagd wordt, maar ook
dat meer initiatieven mogelijk
worden. In dit soort zones zullen
Philips en ABN Amro niet verschij-
nen. Het gaat om kleine zelfstandi-
gen die met een boetiekje, een
bedrijfje of een winkeltje iets
proberen te doen. Nogmaals, met
een verlaging van het bedrag
worden meer initiatieven mogelijk
gemaakt.

Staatssecretaris Vermeend:
Voorzitter! Ik heb in een debatje met
mevrouw Giskes al aangegeven dat
wij willen beginnen met die vijf ton.
In het kader van zo’n experiment zijn
wij echter bereid, gegeven ook de
budgettaire mogelijkheden op dat
punt, om te bezien of wij uiteindelijk
lager moeten uitkomen. Ik realiseer
mij dat heel goed en ik begrijp de
opmerking van de heer Rabbae op
dit punt dan ook heel goed.
Waar het leningen betreft, gaat het

om ’’tante Agaath’’-leningen. Deze
moeten natuurlijk afgestemd worden
op het onderliggende object. Op dat
punt zullen wij met nadere regelge-
ving moeten komen. Het spreekt
voor zichzelf dat de leningen op het
onderliggende object afgestemd
moeten worden, anders heeft het
geen zin.

Mevrouw Giskes (D66): Ik heb nog
gevraagd of er nieuwe maatregelen
in de fiscale sfeer zijn te verwachten
voor de kansenzones.

Staatssecretaris Vermeend: Ik ben
net als u in afwachting van de

rapportage van de taskforce. Op dit
moment zetten wij deze fiscale
maatregel in, maar ik weet niet wat
er uiteindelijk voorgesteld zal worden
in de taskforce. Dergelijke voorstellen
zullen vervolgens eerst in het kabinet
bediscussieerd worden, waarna er
een kabinetsstandpunt wordt
opgesteld. Gezien het fiscale
wetgevingsproces is dit, ook met het
oog op de termijnen, op dit moment
dé fiscale regeling die van toepas-
sing kan worden verklaard.

Mevrouw Giskes (D66): Ik heb
gehoord dat er gedacht wordt over
ondersteuning in de sfeer van
belastingadviezen. Datgene wat een
belastingadviseur normaal gesproken
voor wat grotere ondernemers doet,
zou aan de starters of de kansen-
bedrijven kunnen worden geleverd
door de belastingdienst. Is dat iets
wat speelt?

Staatssecretaris Vermeend: Dat
staat natuurlijk los van dit wetsvoor-
stel.

Mevrouw Giskes (D66): Ik heb het
ook over andere zaakjes.

Staatssecretaris Vermeend: Bij de
belastingdienst zelf – dit is al eerder
gezegd, ook door de heer Van Rey –
hebben wij het zogenaamde
startersloket. Dit staat echter los van
de kansenzone. Het spreekt voor
zichzelf dat als er een kansenzone
komt, de belastingdienst dan waar
mogelijk betrokken zal zijn bij het
geven van voorlichting over de
fiscaliteit. Daarbij moet u denken aan
zo’n startersloket.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

Het wetsvoorstel wordt, na goedkeu-
ring van de onderdelen, zonder
stemming aangenomen.

De voorzitter: Vervolgens zou aan
de orde zijn het wetsvoorstel inzake
wijziging van de Mediawet (24648).
Hiervoor hebben zich geen woord-
voerders gemeld, maar er is wel een
amendement. Ik stel daarom voor, er
morgen over te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van de Overgangswet
verzorgingshuizen voor de
situaties waarin niet tijdig een
plan op grond van de Wet op de
bejaardenoorden is vastgesteld
(25104).

Dit wetsvoorstel wordt zonder
beraadslaging en, na goedkeuring
van de onderdelen, zonder stemming
aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van de inkomensgrens
ziekenfondsverzekering voor
AOW-gerechtigden (25062).

De algemene beraadslaging wordt
geopend.
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De heer Lansink (CDA): Voorzitter!
Deze voor u laatste avond in de
voorzittersstoel sluiten wij af met een
heel beperkt wetsvoorstel dat
weliswaar sympathiek is, maar dat
qua uitwerking nog niet voldoende
sympathiek oogt. Het wetsvoorstel
beoogt terecht een verdere reparatie
van de wet-Van Otterloo die,
ondanks de goede bedoelingen
destijds van de initiatiefnemer,
nieuwe onrechtvaardigheden met
zich bracht. Ouderen boven de 65
jaar behoeven, als het wetsvoorstel
zoals het er nu ligt in het Staatsblad
komt, na 1 januari 1997 het
ziekenfonds pas te verlaten bij een
inkomen boven ruim ƒ 35.000. Die
grens is nu ruim ƒ 31.000. Het jaar
daarna zal de grens verder omhoog-
gaan naar ƒ 38.300. Dan verdwijnt
tegelijk de plicht tot toetreding in het
ziekenfonds, de zogenaamde
opting-in-lijn, naast de plicht om het
ziekenfonds te verlaten, het principe
van blijf zitten waar je zit. Om de
marktwerking tussen ziekenfonds en
particuliere verzekering te handha-
ven, worden studenten uit het
ziekenfonds gegooid. Als pleister op
de wonde krijgen de studenten een
compensatie, althans voorzover zij in
aanmerking komen voor een
aanvullende beurs. Dat is de stand
van zaken bij het begin van dit debat.
Ik hoop dat wij aan het eind van de
behandeling van het wetsvoorstel er
enige verbetering in hebben
aangebracht.

Vermeend

Tweede Kamer
Inkomensgrens ziekenfonds-
verzekering
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